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Agenda 
Waar is de fractie van D66 Renkum? 
 
 
Woensdag 22 november 

Fractievergadering 
Donderdag 23 november 

Algemene Afdelingsvergadering  
Maandag 27 november 

Fractievergadering 
Dinsdag 28 november 

Raadsontmoeting 
Woensdag 29 november 

Raadsvergadering 
Maandag 4 december  

Raadscommissie 
Woensdag 6 december 

Raadscommissie 
Donderdag 7 december 

Fractievergadering  
 
De fractie vergadert altijd om 20.00 uur op het 
gemeentehuis tenzij anders vermeld. 
Informatie over de raadsvergaderingen, commissie-
vergaderingen en raadsontmoetingen vindt u via 
raad.renkum.nl.  
Overige informatie vindt u op onze website.  

Van de fractie … 
 

Egels moeten zich in de herfst goed vol eten, want ze 
houden van november tot april/mei hun winterslaap en 
verliezen dan wel 30% van hun gewicht. Dat egels stekelige 
dieren zijn die zich bij gevaar oprollen weet iedereen wel. 
Dat ze er een wat dubieuze etiquette op na houden is 
minder bekend. Zich beleefd gedragen in het openbaar, daar 
doen egels niet aan. Ze smakken, snurken, knorren, blazen 
en snuiven er lustig op los en meestal hoor je ze eerder dan 
je ze ziet. Raadsleden hebben vaak wel wat weg van egels. 
Ook zij zetten regelmatig de stekels rechtop, uiten zich niet 
altijd beleefd en laten zich op allerlei manieren horen als hen 
dat zo uitkomt. Dat is soms nodig om iets voor elkaar te 
krijgen, maar het moet bijvoorbeeld niet zo zijn dat raads-
vergaderingen steeds in een ‘stekelige’ sfeer verlopen. Toch 
is dat wel wat een beetje blijft hangen rond de raads-
vergaderingen van 30 oktober en 1 november. Veel 
stekeligheden, geblaas en gesnuif over en weer. Fracties die 
niet meer open stonden voor een debat en argumenten van 
andere fracties. Je zou bijna verlangen naar een winterslaap. 
Wij gaan echter vol positieve energie door!  

De fractie van D66 Renkum 

https://raad.renkum.nl/
https://d66.nl/renkum/
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De gemeentelijke Planning &  
Controlcyclus  
Najaarsnota 2023 en Begroting 2024  
 
In het najaar staan in de Renkumse raad altijd de Begroting 2024voor het volgende kalenderjaar en de 
Najaarsnota 2023 centraal. In dat laatste document kijkt het college terug op wat er gedaan is, maar vooral 
ook vooruit naar wat zij van plan is. Alle fracties krijgen de gelegenheid te reageren op beide documenten 
tijdens de algemene beschouwingen en via debat. Het is hét moment voor de raad om te sturen op financiën 
en koers te bepalen voor alle zaken die door de gemeente gedaan moeten gaan worden. Dat leidt tot moties 
en amendementen waarmee fracties, al dan niet in onderling overleg, hun invloed laten gelden.  
Op maandag 30 oktober en woensdag 1 november kwam de raad voor dit alles bij elkaar.  
 
‘Wensdenken’ is de term die binnen de fractie van D66 Renkum veel werd gebruikt bij het bespreken van de 
najaarsnota 2023 en de begroting voor 2024. Beide documenten staan vol met ‘voorstellen tot verder 
onderzoek’, ‘het stellen van kaders’ en ‘het monitoren en stimuleren van zaken’. Er wordt veel te weinig 
vanuit een maatschappelijk vraagstuk toegewerkt naar een gewenst, concreet eindresultaat. De aanpak van 
de stikstofproblematiek is daarbij veelzeggend. Het betreft een groot alom aanwezig, maatschappij 
ontwrichtend vraagstuk. Er is vanuit het Rijk en groot beschikbaar bedrag beschikbaar om het aan te pakken. 
In de stukken staat alleen genoemd dat er op termijn iets aan de stikstofproblematiek niet gebeuren. 
Nietszeggend, vooruitschuivend wensdenken zonder dat er naar een concrete oplossing met impact wordt 
toegewerkt.  

Daarnaast constateerde D66 Rekum dat in de begroting 2024, net als 
altijd, veel zaken staan die je als gemeente gewoon moet doen. Daar 
kan iedereen iets van vinden, maar vanuit eerder vastgelegde afspraken 
en bestaand beleid is de financiële speelruimte simpelweg erg klein. De 
fractie gaf aan vooral te willen kijken wat er binnen de beperkte 
mogelijkheden wél kan en liet weten blij te zijn met de keuze die het 
college heeft gemaakt om de Taalklassen voor nieuwkomerskinderen 
financieel te ondersteunen. D66 Renkum gaf het college mee dat de 
gemeente educatiezaken verder vooral moet overgelaten aan de 
scholen. Blijf als gemeente op de juiste stoel zitten en ondersteun de 
scholen waar dat nodig is of als die er zelf om vragen, maar ga niet het 
eigen gemeentebeleid via de scholen en kinderopvangorganisaties laten 
uitvoeren. 

 
In de begroting stond de zin “Landgoederen, buitenplaatsen en het fraaie landschap waarin zij zijn gelegen 
[gaan we] ’vermarkten’”. Landgoederen, buitenplaatsen en het fraaie landschap zijn wat D66 Renkum 
betreft echter geen boekhoudkundige stelposten en mogen dat ook nooit worden. Het zijn belangrijke 
waarden die ervoor zorgen dat we hier met elkaar zo prachtig wonen en die recreatie en toerisme mogelijk 
en aantrekkelijk maken. Landgoederen, buitenplaatsen en het Renkumse landschap op zichzelf mogen dan 
ook nooit vercommercialiseerd worden, en dat mag dan ook nooit in het gemeentelijk beleid verwoord 
staan. Het amendement ‘Sommige dingen zijn niet te “vermarkten”’ dat door D66 Renkum met steun van 
enkele fracties werd ingediend werd unaniem aangenomen door de raad.  
 
 
 
 
 

 

Tijdens elke raadsvergadering doen we wat we beloven in ons verkiezingsprogramma:  
verbinding leggen, 
verduurzamen en 
alles eerlijk verdelen. 

https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/01-november/15:00/Besluitvorming-Begroting-2024/Begroting-2024-definitief.pdf
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/01-november/15:00/Besluitvorming-Najaarsnota-2023/Najaarsnota-2023-raad-2.pdf
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/30-oktober/20:00
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/1-november/15:00
https://www.aanpakstikstof.nl/het-stikstofprobleem
https://www.rijnenveluwe.nl/lokaal/lokaal/901845/basisschool-dorendal-geeft-cadeaus-aan-de-taalklas-in-oosterbeek
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/01-november/15:00/Besluitvorming-Begroting-2024/BEGROTING-2F-Amendement-D66-RRR-FJB-GL-PvdA-Sommige-dingen-zijn-niet-te-vermarkten-UNANIEM-AANGENOMEN.pdf
https://d66.nl/renkum/verkiezingsprogramma/
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De gemeentelijke Planning & Controlcyclus - vervolg 
Najaarsnota 2023 en Begroting 2024  
 
Over het onderwerp klimaat en meer specifiek het onderdeel biodiversiteit was de fractie van D66 ronduit 
teleurgesteld met de voornemens en investeringen die het college in de begroting en de najaarsnota heeft 
opgenomen. Veel vage, nietszeggende uitspraken in de zin van “We streven naar meer biodiversiteit”, maar 
erg weinig concrete voorstellen om daadwerkelijk wat te gaan doen om die biodiversiteit te gaan 
verbeteren. Met de motie 'Biodiversiteit binnen groenbeleid prioriteit’ riep D66 Renkum het college op 
onmiddellijk te starten met het maken van concrete plannen om de biodiversiteitscrisis te gaan aanpakken. 
Bijvoorbeeld door bestaande, concrete initiatieven te ondersteunen of door eigen initiatief te tonen en per 
direct concrete actie te gaan voeren voor verbetering van de biodiversiteit binnen de (financiële) kaders die 
er allang zijn. Niet wachten tot de biodiversiteitscrisis ons nog meer gaat overkomen, anders is er straks nog 
maar weinig te ervaren van de fraaie, groene gemeente die we nu nog zijn. Tot onze grote verbazing werd 
de motie niet gesteund door de coalitievormende fracties Gemeentebelangen, PvdA en GroenLinks, terwijl 
zeker die laatste fractie zegt natuurontwikkeling, klimaatmaatregelen en verbetering van de biodiversiteit 
hoog in het vaandel te hebben staan. Wat D66 Renkum betreft erg teleurstellend en een gemiste kans om 
concreet aan de slag te kunnen gaan voor verbetering van de biodiversiteit. De fractie van D66 zal zich er 
wel voor blijven inzetten. 
 
Uiteindelijk stemde de fractie in met de begroting en de najaarsnota wetende dat er in de organisatie hard 
en met verstand van zaken wordt gewerkt en beide documenten voldoende houvast bieden om daarmee 
door te kunnen gaan. Dit alles ondanks het feit dat in de Begroting 2024 en de Najaarsnota 203 nog veel 
concrete oplossingen en duidelijk keuzes ontbreken en er veel sprake is van doorschuiven en wensdenken. 
Jammer, want volgens D66 Renkum zou het dus allemaal wel moeten kunnen en is het ook keihard nodig dat 
we daadwerkelijk de dingen gaan doen die nodig zijn om te doen. Het is echt nodig dat we als gemeente 
impact gaan maken en effectief zijn in wat we doen. Dat maakt iedereen, onze inwoners, de medewerkers 
van de gemeente trots en betrokken.  
 
Daarom riep D66 Renkum via de motie ‘Ook in de gemeente Renkum de Global Goals als leidraad’ nogmaals 
op dat ook Renkum een Gemeente4GlobalGoals van de VNG wordt. Dit betekent dat we ons inzetten voor 
de 17 duurzame ontwikkelings-doelen van de Verenigde Naties, zoals het bestrijden van armoede, 
ongelijkheid en klimaatverandering. De Global Goals hebben veel te maken met de taken en 
verantwoordelijkheden van gemeenten en helpen ons om ons beleid integraal en toekomstbestendig vorm 
te geven. Met de motie werd het college opgeroepen de Global Goals te omarmen en te integreren in het 
gemeentelijk beleid. We merkten dat de raad hier overwegend positief over was, maar dat er ook behoefte 
was aan meer concrete acties en resultaten. Daarom hebben we besloten om de motie voorlopig in te 
trekken en er op een later moment op terug te komen, met meer onderbouwing en voorbeelden. 
 
We zijn blij dat er draagvlak is voor de Global Goals in onze 
gemeente en we hopen dat we samen met de andere fracties en 
het college kunnen werken aan een duurzame en inclusieve 
samenleving voor iedereen. We houden onze leden graag op de 
hoogte van de ontwikkelingen en we staan open voor suggesties en 
ideeën. Neem dus gerust contact met ons op via 
fractie@d66renkum.eu.  
 
 

 

https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/01-november/15:00/Besluitvorming-Begroting-2024/BEGROTING-3B-Motie-D66-CDA-VVD-Biodiversiteit-binnen-groenbeleid-prioriteit-VERWORPEN.pdf
https://www.rli.nl/pers/2022/natuur-overal-en-voor-iedereen
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/01-november/15:00/Besluitvorming-Begroting-2024/BEGROTING-3A-Motie-D66-Ook-in-de-gemeente-Renkum-de-Global-Goals-als-leidraad-INGETROKKEN.pdf
https://vng.nl/rubrieken/onderwerpen/global-goals-voor-gemeenten
https://vng.nl/rubrieken/onderwerpen/global-goals-voor-gemeenten
https://vng.nl/rubrieken/onderwerpen/global-goals-voor-gemeenten
mailto:fractie@d66renkum.eu
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Mens, dier en maatschappij 
Dierenwelzijnsbeleid 
 
Tijdens de raadsvergadering van 1 november werd het door D66 Renkum geschreven amendement ‘Overlast en schade 
door wilde dieren op een diervriendelijke en duurzame manier voorkomen’ unaniem door de raad aangenomen.  

In de aanloop naar een goed gemeentelijk dierenwelzijnsbeleid werd de gemeenteraad gevraagd om kaders mee te 
geven. Omdat er beperkt budget en beperkte ambtelijke capaciteit is moeten er keuzes gemaakt worden. Een item 
over wilde dieren ontbrak echter geheel in het voorstel vanuit de coalitie.  Dierenwelzijn gaat naast gehouden dieren 
ook over wilde dieren en daar moet je als gemeente ook beleid op maken in samenhang met de Provincie en het Rijk.  

In het voorstel voor de nota Dierenwelzijn lag veel nadruk op het helpen van mensen met een kleine beurs bij het 
verzorgen van hun huisdieren. Met het weinige geld en de weinige inzet op dierenwelzijn moet je hier nú niet voor 
kiezen. Verder zijn er al veel instanties en stichtingen die nog te weinig bekend zijn die mensen met hun huisdieren 
kunnen helpen. Daarom diende D66Renkum ook het amendement ‘Voorstel aanpak Nota Dierenwelzijn’ mee in om het 
punt over minima te schrappen en te vervangen door: “De gemeente gaat onderzoeken hoe inwoners te ondersteunen 
in het houden van hun huisdieren waarbij de nadruk ligt op voorlichting en het in kaart brengen van reeds bestaande 
vormen van ondersteuning.”   

Fijn dat we nu eindelijk kleine stapjes maken naar een gemeentelijk dierenwelzijnsbeleid in Renkum! 

 
 

Wist u dat de link naar de raadsvergadering die we in onze nieuwsbrief vermelden 
vaak videobeelden bevat van de vergadering over het betreffende onderwerp?  

Via raad.renkum.nl kunt u ook complete vergaderingen of fragmenten 
daaruit terugkijken. Klik dus op links en afbeeldingen en ontdek meer! 
 

https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/1-november/15:00/Aanpak-Nota-dierenwelzijn
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/01-november/15:00/Aanpak-Nota-dierenwelzijn/Agendapunt-16A-Amendement-D66-RRR-VVD-PvdA-FJB-GL-Overlast-en-schade-wilde-dieren-mbt-dierenwelzijn-UNANIEM-AANGENOMEN.pdf
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/01-november/15:00/Aanpak-Nota-dierenwelzijn/Agendapunt-16A-Amendement-D66-RRR-VVD-PvdA-FJB-GL-Overlast-en-schade-wilde-dieren-mbt-dierenwelzijn-UNANIEM-AANGENOMEN.pdf
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/01-november/15:00/Aanpak-Nota-dierenwelzijn/Agendapunt-16B-Amendement-RRR-D66-VVD-FJB-CDA-mbt-dierenwelzijn-definitief-AANGENOMEN.pdf
https://raad.renkum.nl/
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Gemeentelijke huisvesting  
Aanpak gemeentehuis 

 
Op de agenda van de raad van 1 november stond de vraag wat 
er moet gebeuren met het gemeentehuis van de gemeente 
Renkum. Het gemeentehuis is een gemeentelijk monument en is 
hoognodig aan renovatie toe. Daarbij spelen allerlei zaken een 
rol. Zo is er de vraag wat de toekomst van de gemeente Renkum 

wordt. Blijven we een zelfstandige gemeente, fuseren we met een andere gemeente of ontstaan er andere 
vormen van samenwerking met een buurgemeente? Wat betekent dat voor het gemeentehuis? Daarnaast 
speelt de discussie over het Centrumplan Oosterbeek. Wat willen we daar mee? Wat voor belangrijke rol 
speelt het gemeentehuis in die plannen? Ook moet er van alles gebeuren voor de werkplek van het college en 
natuurlijk van alle ambtenaren. Het huidige gemeentehuis voldoet eigenlijk niet meer aan de eisen die je van 
een goed werkgever mag verwachten. Ambtenaren zitten in de kou of het is er juist veel te heet. Bovendien is 
er na Coronatijd meer sprake van thuiswerken, waardoor er minder werkplekken op het gemeentehuis 
noodzakelijk zijn. Er zou dus zelfs sprake kunnen zijn van leegstand van delen van het gemeentehuis en de 
grote vraag is dan: wat willen wij met die lege plekken? 
 
Dit alles bracht de gemeenteraad ertoe opdracht te geven aan het college om uit te zoeken of het mogelijk en 
wenselijk is om appartementen te vestigen in een zijbeuk van het gemeentehuis en of het mogelijk is de 
bibliotheek te verplaatsen van het gebouw de Klipper naar een lege etage van het gemeentehuis. Uit dat 
onderzoek bleek dat het niet mogelijk is om die appartementen daar te realiseren en dat ook het verplaatsen 
van de bibliotheek geen optie is. Daardoor ontstond de vraag “Wat nu?”. Het college heeft een groot aantal 
opties aan de gemeenteraad voorgelegd, waarna de raad aan het college van B&W de opdracht gaf om een 
plan uit te werken, waarin aandacht wordt besteed aan:   
 

• het volledige gebouw doelmatig renoveren, waarin de gemeentelijke organisatie goed hun 
werkzaamheden kan uitvoeren en flexibel, digitaal en plaatsonafhankelijk werken het uitgangspunt 
zijn;  

• die onderdelen van het gebouw die niet gebruikt worden voor de gemeentelijke organisatie;  
• het onderzoeken of het gemeentehuis vanaf de zuidkant voor het publiek toegankelijk gemaakt kan 

worden;  
• het onderzoeken of een werk-/lunchcafé (nu of in de toekomst) ook een publiek- openbare functie 

kan krijgen;  
• het inzetten op maximale verduurzaming van het gebouw binnen de kaders die het gemeentehuis als 

monument heeft;  
• de mogelijkheid om in de toekomst eventueel ook andere partners te huisvesten.  

Fractie Bartels heeft met steun van D66 Renkum nog het amendement ‘Huisvesting CultuRe & Museum 
Veluwezoom 2023’ ingediend, om te bekijken of het mogelijk is de aan de gemeente geschonken 
kunstcollectie Pim Kwak te huisvesten in een lege ruimte in het gemeentehuis. Na discussie en schorsing van 
de vergadering is het amendement ingetrokken, omdat de wethouder  
De tijd moet krijgen gesprekken te voeren met Stichting CultuRE en  
Museum Veluwezoom. Mocht daar niks uitkomen, dan kunnen we  
alsnog komen met vervolgmoties. Wordt vervolgd dus! 
 
  

1gemeente 

https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/1-november/15:00/Gemeentelijke-huisvesting
https://www.renkum.nl/dsresource?objectid=83e7baea-42a3-4350-8875-2efcd88704b6&type=pdf&&
https://www.renkum.nl/Bestuur/Projecten/Ruimtelijke_visie_centrum_Oosterbeek
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/01-november/15:00/Gemeentelijke-huisvesting/Agendapunt-15-Amendement-FJB-VVD-D66-RRR-Huisvesting-CultuRe-Museum-Veluwezoom-2023-INGETROKKEN.pdf
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/01-november/15:00/Gemeentelijke-huisvesting/Agendapunt-15-Amendement-FJB-VVD-D66-RRR-Huisvesting-CultuRe-Museum-Veluwezoom-2023-INGETROKKEN.pdf
https://stichting-culture.nl/pimkwak/
https://stichting-culture.nl/
https://museumveluwezoom.nl/
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  Ruimtelijke Ordening 
Bestemmingsplan ‘Hartenseweg 7, 2023’ en beeldkwaliteitsplan ‘Hartenseweg 7 
 
Tijdens de raadsvergadering van 1 november stond, voor de zoveelste keer, het (bestemmings)plan 
voor de bouw van een ecologische woning aan de Hartenseweg 7 in Renkum centraal. Het plan  
wekt continu grote spanningen op in de raad. Hoewel de woning in een cluster van woningen in  
het Beekdal moet komen wat gezien de natuurwaarden in het gebied inderdaad een uitdaging is,  
verdwijnt er een oude schuur en wordt een agrarische bestemming verwijderd. Daarnaast zijn er geen 
ruimtelijk beleid en/of milieukundige en natuurlijke beleidskaders die de bouw kunnen tegenhouden. 
Meerdere malen is de gemeenteraad door de Raad van State teruggefloten bij de weigering om in te 
stemmen het bestemmingsplan voor de Hartenseweg. De kosten voor het plan (juridisch, ambtelijke inzet, 
onderzoek, proces) lopen inmiddels enorm op: minimaal 45.000 euro. Voor een plan voor één woning … 
 
Hoewel D66 Renkum natuurwaarden, biodiversiteit en landschap net als de fracties die daarop het 
alleenrecht lijken te claimen ook hoog in het vaandel heeft staan, kwam zij al in mei 2021 tot de conclusie 
dat de door initiatiefnemer voorgestelde bouw van een duurzame woning op de locatie Hartenseweg 7 ter 
vervanging van een landbouwschuur mogelijk was en niet met bestaand beleid, vastgestelde 
natuurcontouren of rechtspraak in strijd was. Los van de natuurwaarden die niet/nauwelijks zullen worden 
aangetast zoals uit diverse onderzoeken en rapporten blijkt, moest er eenvoudigweg vanuit rechtsgelijkheid 
en betrouwbaarheid van bestuur worden ingestemd met de bouw van de ecologische woning. 
 
Bij de behandeling van het bestemmingsplan in de raad van 1 november werd duidelijk dat de fracties die 
het plan willen blijven tegenhouden (GroenLinks, Gemeentebelangen, CDA, RRR, Fractie Bartels) ondanks 
het uitblijven van nieuwe argumenten uit recent onderzoek, voorafgaand aan de raadsvergadering al 
hadden besloten niet meer in debat te willen gaan in de raad. Wat er ook zou gebeuren en welke  terechte 
tegenargumenten er ook zouden zijn, zij zouden sowieso tegen het bestemmingsplan stemmen. Daarnaast 
leverden zij nieuwe onderzoeksresultaten die bij hen al bekend waren pas 24 uur voor de raadsvergadering 
aan bij de andere fracties (D66 Renkum, VVD en PvdA). Zo ontstonden ongelijke kansen om tot een integere 
stemming over het plan te kunnen komen. Van een eerlijk, democratisch en openbaar debat met andere 
partijen was daardoor helemaal geen sprake meer. Ronduit schandalig en erg verdrietig dat er in de raad zo 
met elkaar wordt omgegaan. De fractie van D66 wil dit zo niet, is erg boos over de situatie en is in dit dossier 
inmiddels volkomen machteloos en moedeloos geworden. De Hartenseweg is uitgegroeid tot een 
hoofdpijndossier waarbij kosten, energie en vertrouwen in elkaar keihard zijn weggelekt. 
 
D66 Renkum deed tijdens de raadsvergadering nog een laatste poging om de meerderheid van de raad 
vanuit wijsheid en realisme anders te laten beslissen: voer een open, eerlijk en inhoudelijk debat over de 
Hartenseweg 7 en stop met het onnodig geld over de balk smijten om aan te tonen wat niet aan te tonen 
blijkt. Dat lukte echter niet meer. De informatieachterstand en het vooringenomen stemgedrag door de 
tegenstemmende fractie toonden aan dat er niet meer geluisterd werd naar argumenten van andere 
raadsleden en fracties en zorgden ervoor dat een inhoudelijk politiek debat in de openbaarheid niet  meer 
plaatsvond. De Renkumse gemeenschap gaat nu nog meer geld kwijtraken aan kosten voor rechtzaken. Het 
is allemaal politiek geworden met zo’n kleine p dat we voor de Hartenseweg 7 inmiddels kunnen spreken 
van de Renkumse Olitiek. D66 Renkum verwacht dat de Raad van State opnieuw zal zeggen dat de raad van 
Renkum in het ongelijk wordt gesteld. Daar is dan echt helemaal niemand bij gebaat, ook de natuur niet … 

We zullen als fractie blijven strijden voor wat in dit dossier de feiten zijn in plaats 
van de loze emoties, maar moeten nu even afwachten wat er gaat gebeuren.  

 
 
 
 
 
 

 

https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/1-november/15:00/Vaststellen-bestemmingsplan-Hartenseweg-7-2023-en-beeldkwaliteitplan-Hartenseweg-7
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En dan nog even dit … 
Column 
 
Wie denkt dat deze verkiezingen een grote verandering teweeg gaat brengen is naïef. Zelfs nu de ultieme 
managementpremier op het punt staat te vertrekken worden we weer een technocratische verkiezingsstrijd 
ingezogen. Jarenlang was visie een vies woord en moest er vooral voor gezorgd worden dat het hele leven 
gestandaardiseerd werd. Vang alles in regels en protocollen en alles komt goed, zo was de gedachte. Totdat 
onderwerpen als oorlog en vrede, primaire levensbehoefte zoals een dak boven je hoofd en klimaat-
verandering weer op de deur klopten. Allemaal ingrediënten voor een verkiezingscampagne die vooral een 
ideeënstrijd zouden moeten worden. Waarbij na de verkiezingen fundamentele keuzes gemaakt kunnen 
worden. En waarbij bovendien ook nog eens gewerkt zou kunnen worden aan een andere bestuurscultuur. 
Helaas, deze verkiezingen zijn alweer teruggevallen in politiek met een hele kleine p. Discussies over 
stikstofdeadlines in 2030 of 2035, eindeloze vragen of Omtzigt nu wel of geen premier wordt en doorzichtige 
aanvallen over een miljard meer of minder in de doorrekening van de verkiezingsprogramma’s door het CPB. 
Sommige partijen proberen het wel over de wezenlijke keuzes te hebben. Zo wil Volt een sterker en federaler 
Europa, wil de SP naar een wezenlijk andere verdeling van vermogen en hamert D66 op beter onderwijs, een 
radicaal ander drugsbeleid en individueel beschikkingsrecht op leven, dood en identiteit. Maar kijk naar de 
peilingen. D66 en SP halveren en ook Volt wil maar niet groeien. De conclusie is dat we het ondanks de  

breedgedragen roep om verandering wel best vinden zo in Nederland.  
Rutte 4 wordt gewoon Rutte 5. Maar dan zonder Rutte uiteraard.  

 
 
 
 

 
  
 
 
  
  
 

Contact 
Als fractie van D66 Renkum vinden we het belangrijk dat iedereen die dat wil door ons 
gehoord wordt, met ons mee kan denken en dat er ruimte is voor dialoog en debat. 
Zoek ons dan ook gerust op en laat ons weten wat er bij u speelt. We maken graag een 
afspraak om met elkaar in gesprek te gaan. 

 
Raadsleden 

Fedor Cuppen (fvz)  f.cuppen@d66renkum.eu  
Dorien Firet   d.firet@d66renkum.eu   
Hanneke Mijnhart    h.mijnhart@d66renkum.eu 

Commissieleden 
Peter Kraak    p.kraak@d66renkum.eu  
Lennart Santbergen  l.santbergen@d66renkum.eu 

Fractievolgers 
Rozemarijn van Spaendonck r.vanspaendonck@d66renkum.eu 
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Oblomov 

De eerstvolgende raadsvergadering is op woensdag 29 november.  
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